De-extinctioning might not sound scientific but that’s what those who want to do it call it. It’s a movement to try to bring back species that humans helped make extinct like the dodo bird or Tasmanian Tiger, it’s not known whether people had anything to do with the demise of the wooly mammoth but a recent discovery in Siberia has brought more weight to the debate over de-extinctioning. the mammoth is so well preserved by ice that some scientists think they might be able to clone it. According to a professor at the university of California, that’s one possible way to de-extinct an animal. Cloning takes DNA from extinct animal cells, creates an embryo and has a similar living animal carry and give birth to it. In the case of a mammoth, they’d probably use an elephant.
 Scientists tried this with an extinct type of ibex a while back, it died just after it was born but some are awfully tempted to try again with a mammoth. It kinda bring back a question from Jurassic Park though. Even if scientists could clone the extinct animal, it’s not clear ethically if they should.
“As a scientist, I’m conflicted about whether we should or should not bring an extinct species back to life but it’s hard to stop science and to start progress, stop progress, in particular when it’s something that’s this cool and captivating in people’s imagination as the opportunity to bring something back to life.”
Critics argue that extinct species were meant to be that way for a reason and some biologists, some wild life experts fear that if we have the ability to clone whatever goes extinct we won’t try very hard to preserve the endangered species and threatened habitats we currently have.

 Carl Azuz, CNN, Atlanta
Ce reportage réalisé par le journaliste Karl Azuz pour CNN traite de clonage. On ne sait pas si les hommes ont un lien avec l’extinction du mammouth laineux mais la récente découverte d’un spécimen très bien conservé par la glace en Sibérie apporte plus de crédit au débat de la « dé-extinction ». 
Ainsi, selon un professeur de l’université de Californie, pour réintroduire des espèces disparues telles que le dodo ou le tigre de Tasmanie, la technique consiste à utiliser des cellules d’ADN de ces animaux pour créer un embryon et le faire porter par un animal vivant ressemblant. Dans le cas du mammouth, on utiliserait probablement un éléphant.
Il y a quelques temps, Des scientifiques ont tenté l’expérience avec un bouquetin disparu mais le clone mourut juste après sa naissance. Cependant, certains sont affreusement tentés de réitérer l’expérience avec un mammouth. Cela pose à nouveau la question soulevée dans Jurassic Park : même si les scientifiques savent le faire, est-il moral de le faire ?

Une Scientifique vient ensuite donner son opinion : elle est partagée sur le fait de ramener une espèce disparue à la vie mais elle pense qu’il est difficile d’arrêter le progrès surtout quand c’est sur un sujet qui passionne les foules comme la résurrection d’animaux disparus.

Le journaliste reprend la parole pour expliquer les critiques opposées à la « dé-extinction » : si ces animaux ont disparu, c’est qu’il doit y avoir une raison et des biologistes spécialistes de la vie sauvage craignent que nous ne fassions pas beaucoup d’efforts pour protéger les espèces en voie d’extinction et leurs habitats naturels si nous maîtrisons cette technique de réintroduction d’espèce.
